

天國子民的圣召 Holy Calling for God's Children

前言

A. 神國度的計劃 Plan of God's Kingdom

B. 以色列國失敗的鑑誡 Lesson of Israel's Failure

C. 神國度的實現 - 新以色列 Raising of God's Kingdom

國子民的圣召 Holy Calling for God's Children

A. 神國度的計劃 Plan of God's Kingdom

伊甸園中的國度 Kingdom in Eden

创世纪

1:26 神说、我们要照着我们的形像 [神的屬性 ~ 律法]、按着我们的样式 [雕像 ~ 杈柄] 造人、使他们管理 [dominate/ tread down] 海里的鱼、空中的鸟、地上的牲畜、和全地、并地上所爬的一切昆虫。 1:27 神就照着自己的形像造人、乃是照着他的形像造男造女。 1:28 神就赐福给他们、又对他们说、要生养众多 [人口祝福]、遍满地面、治理这地、也要管理海里的鱼、空中的鸟、和地上各样行动的活物... 2:15 耶和华神将那人安置在伊甸园 [土地]、使他修理 [服事、敬拜] 看守 [責任的托付]。 ... 2:19 耶和华神用土所造成的野地各样走兽、和空中各样飞鸟、都带到那人面前看他叫甚么。 那人怎样叫各样的活物、那就是他的名字。

Genesis

1:26 And God said, Let us make man in our image, after our likeness: and let them have dominion over the fish of the sea, and over the fowl of the air, and over the cattle, and over all the earth, and over every creeping thing that creepeth upon the earth. 1:27 So God created man in his own image, in the image of God created he him; male and female created he them. 1:28 And God blessed them, and God said unto them, Be fruitful, and multiply, and replenish the earth, and subdue it: and have dominion over the fish of the sea, and over the fowl of the air, and over every living thing that moveth upon the earth. ... 2:19 And out of the ground the LORD God formed every beast of the field, and every fowl of the air; and brought them unto Adam to see what he would call them: and whatsoever Adam called every living creature, that was the name thereof.

亞當背約 Adam break covenant

创世纪

2:16 耶和华 神吩咐他说、园中各样树上的果子、你可以随意吃。 2:17 只是**分别善恶树上的果子**、你不可吃、因为你吃的日子必定死。... 3:1 耶和华 神所造的、惟有蛇比田野一切的活物更狡猾。蛇对女人说、**神岂是真说**、不许你们吃园中所有树上的果子么。 3:2 女人对蛇说、园中树上的果子我们可以吃。 3:3 惟有园当中那棵树上的果子、神曾说、你们**不可吃、也不可摸**、免得你们死。 3:4 蛇对女人说、**你们不一定死**。 3:5 因为 神知道、你们吃的日子眼睛就明亮了、你们**便如神能知道善恶**。 3:6 于是女人见那棵树的果子**好作食物、也悦人的眼目、且是可喜爱的、能使人有智慧**、就摘下果子来吃了。又给他丈夫、他丈夫也吃了。

Genesis

2:16 And the LORD God commanded the man, saying, Of every tree of the garden thou mayest freely eat: 2:17 But of the tree of the knowledge of good and evil, thou shalt not eat of it: for in the day that thou eatest thereof thou shalt surely die. 3:1 Now the serpent was more subtil than any beast of the field which the LORD God had made. And he said unto the woman, Yea, hath God said, Ye shall not eat of every tree of the garden? 3:2 And the woman said unto the serpent, We may eat of the fruit of the trees of the garden: 3:3 But of the fruit of the tree which is in the midst of the garden, God hath said, Ye shall not eat of it, neither shall ye touch it, lest ye die. 3:4 And the serpent said unto the woman, Ye shall not surely die: 3:5 For God doth know that in the day ye eat thereof, then your eyes shall be opened, and ye shall be as gods, knowing good and evil. 3:6 And when the woman saw that the tree was good for food, and that it was pleasant to the eyes, and a tree to be desired to make one wise, she took of the fruit thereof, and did eat, and gave also unto her husband with her; and he did eat.

罪惡入了世界 Sin enter world

[該隱殺亞伯; 暴君拉麥; 挪亞世代, 罪惡甚大, 遭至洪水審判.....]

创世纪

11:1 那時、天下人的口音言語、都是一樣。 11:2 他们往东边迁移的时候、在示拿地遇见一片平原、就住在那里。 11:3 他们彼此商量说、来吧、我们要作砖、把砖烧透了。他们就拿砖当石头、又拿石漆当灰泥。 11:4 他们说、来吧、我们要建造一座城、和一座塔 [巴別 v.9 ~ 巴比倫帝國所在地], 塔顶通天 [占星術 ~ 拜天上萬象]、为要传扬我们的名 [作自己的主人]、免得我们分散在全地上 [藉宗教力量把人聯係在一起, 作自己要作的事]。 [巴別塔 ~ 自己造宗教, 悖逆神]

Genesis

11:1 And the whole earth was of one language, and of one speech. 11:2 And it came to pass, as they journeyed from the east, that they found a plain in the land of Shinar; and they dwelt there. 11:3 And they said one to another, Go to, let us make brick, and burn them thoroughly. And they had brick for stone, and slime had they for mortar. 11:4 And they said, Go to, let us build us a city and a tower, whose top may reach unto heaven; and let us make us a name, lest we be scattered abroad upon the face of the whole earth.

恢復神國度的計劃 ~ 解決罪惡的問題 Re-store God's Kingdom

創世紀

12:2 我必使你成為**大國**，賜福給你，使你的名為大，**你也必使別人得福**，12:3 給你祝福的，我必賜福給他；咒詛你的，我必咒詛他；**地上的萬族，都必因你得福。**”

15:7 耶和華又對他說、我是耶和華、曾領你出了迦勒底的吾珥、為要將這地賜你為業。15:8 亞伯蘭說、主耶和華阿、我怎能知道必得這地為業呢 [**亞伯蘭信心軟弱**]。15:9 他說、你為我取一只三年的母牛、一只三年的母山羊、一只三年的公綿羊、一只斑鳩、一只雛鴿。15:10 亞伯蘭就取了這些來、每樣劈開分成兩半、一半對着一半的擺列、只有鳥沒有劈開。 15:17 日落天黑、不料有冒煙的爐、并燒着的火把、從那些肉塊中經過。15:18 當那日耶和華與亞伯蘭立約、說、我已賜給你的後裔、**從埃及河直到伯拉大河之地。**

Genesis

12:2 And I will make of thee a great nation, and I will bless thee, and make thy name great; and thou shalt be a blessing: 12:3 And I will bless them that bless thee, and curse him that curseth thee: and in thee shall all families of the earth be blessed.

15:7 And he said unto him, I am the LORD that brought thee out of Ur of the Chaldees, to give thee this land to inherit it. 15:8 And he said, LORD God, whereby shall I know that I shall inherit it? 15:9 And he said unto him, Take me an heifer of three years old, and a she goat of three years old, and a ram of three years old, and a turtledove, and a young pigeon. 15:10 And he took unto him all these, and divided them in the midst, and laid each piece one against another: but the birds divided he not.

以色列民的圣召 Holy calling for Israel People

出埃及記 [以色列人1445 BC 出埃及]

19:3 摩西到 神那里、耶和华从山上呼唤他说、你要这样告诉 雅各家 [神记念与列祖所立的约 ~ 出 2:23-25]、晓谕以色列人、说、 19:4我向埃及人所行的事 [出 6:1-6]、你们都看见了、且看见我如鹰将你们背在翅膀上、带来归我 [神愛- 申 7:7]。 19:5 如今你们若实在听从我的话、遵守我的约 [愛神 ~ 申 19:5-7; 约 一 5:1-3; 行道生命更豐盛 ~ 雅 1:22-25]、你们就必在萬民中作屬我的產業 [peculiar treasure] 因为全地都是我的。 19:6 你们要歸我作君尊的祭司 和聖潔的國民 [立約的目的~ 活出神的屬性祝福、拯救世界]。’ 這些話你都要對以色列人說。” 19:7 摩西去召了民间的长老来、将耶和华所吩咐他的话、都在他们面前陈明。 19:8 百姓都同声回答说、凡耶和华所说的、我们都要遵行。摩西就将百姓的话回复耶和华。

Exodus

19:3 And Moses went up unto God, and the LORD called unto him out of the mountain, saying, Thus shalt thou say to the house of Jacob, and tell the children of Israel; 19:4 Ye have seen what I did unto the Egyptians, and how I bare you on eagles' wings, and brought you unto myself. 19:5 Now therefore, if ye will obey my voice indeed, and keep my covenant, then ye shall be a peculiar treasure unto me above all people: for all the earth is mine: 19:6 And ye shall be unto me a kingdom of priests, and an holy nation. These are the words which thou shalt speak unto the children of Israel. 19:7 And Moses came and called for the elders of the people, and laid before their faces all these words which the LORD commanded him. 19:8 And all the people answered together, and said, All that the LORD hath spoken we will do. And Moses returned the words of the people unto the LORD.

西乃山之約

出埃及记 [可14:22-25]

24:3 摩西下山，将耶和华的**命令典章**都述说与百姓听。众**百姓齐声说**，耶和华所吩咐的，我们都必遵行。24:4 摩西将耶和华的**命令都写上**。清早起来，在山下筑一座坛，按以色列十二支派立十二根柱子，24:5 又打发以色列人中的少年人去**献燔祭**，又向耶和华献牛为**平安祭**。24:6 摩西将**血一半盛在盆中、一半洒在坛上**。24:7 **又将约书念给百姓听**、他们说、耶和华所吩咐的、我们都必遵行。24:8 摩西将**血洒在百姓身上**、说、你看、这是**立约的血**、是耶和华按这一切话与你们**立约的凭据**。

Exodus

24:3 And Moses came and told the people all the words of the LORD, and all the judgments: and all the people answered with one voice, and said, All the words which the LORD hath said will we do. 24:4 And Moses wrote all the words of the LORD, and rose up early in the morning, and builded an altar under the hill, and twelve pillars, according to the twelve tribes of Israel.

24:5 And he sent young men of the children of Israel, which offered burnt offerings, and sacrificed peace offerings of oxen unto the LORD. 24:6 And Moses took half of the blood, and put it in basons; and half of the blood he sprinkled on the altar. 24:7 And he took the book of the covenant, and read in the audience of the people: and they said, All that the LORD hath said will we do, and be obedient. 24:8 And Moses took the blood, and sprinkled it on the people, and said, Behold the blood of the covenant, which the LORD hath made with you concerning all these words.

守約賜福

利未記

26:3 你們若遵行我的律例、謹守我的誠命、 26:4 我就給你們降下時雨、叫地生出土產、田野的樹木結果子。..... 26:11 我要在你們中間立我的帳幕、我的心也不厭惡你們。 26:12 我要在你們中間行走。我要作你們的神、你們要作我的子民。 26:13 我是耶和華你們的神、曾將你們從埃及地領出來、使你們不作埃及人的奴僕、我也折斷你們所負的軛。叫你們挺身而走。.....

申命記 Deuteronomy

30:11 我今日所吩咐你的誠命、不是你難行的、也不是離你遠。 30:14 這話卻離你甚近、就在你口中、在你心裡、使你可以遵行。

Leviticus

26:3 If ye walk in my statutes, and keep my commandments, and do them; 26:4 Then I will give you rain in due season, and the land shall yield her increase, and the trees of the field shall yield their fruit. 26:11 And I will set my tabernacle among you: and my soul shall not abhor you.

26:12 And I will walk among you, and will be your God, and ye shall be my people. 26:13 I am the LORD your God, which brought you forth out of the land of Egypt, that ye should not be their bondmen; and I have broken the bands of your yoke, and made you go upright.

Deuteronomy

30:11 For this commandment which I command thee this day, it is not hidden from thee, neither is it far off. 30:14 But the word is very nigh unto thee, in thy mouth, and in thy heart, that thou mayest do it.

背約 降災

利未記

26:14 你們若不聽從我、不遵行我的誠命、26:15 厭棄我的律例、厭惡我的典章、不遵行我一切的誠命、背棄我的約、26:16 我待你們就要這樣、我必命定驚惶、叫眼目乾癢、精神消耗的癆病、熱病、轄制你們。你們也要白白的撒種、因為仇敵要喫你們所種的。
26:17 我要向你們變臉、你們就要敗在仇敵面前。恨惡你們的必轄管你們。無人追趕、你們卻要逃跑。.....

申命記

30:17 倘若你心裡偏離不肯聽從、卻被勾引去敬拜事奉別神、30:18 我今日明明告訴你們,你們必要滅亡,在你過約但河進去得為業的地上,你的日子必不長久。

Leviticus

26:14 But if ye will not hearken unto me, and will not do all these commandments;
26:15 And if ye shall despise my statutes, or if your soul abhor my judgments, so that ye will not do all my commandments, but that ye break my covenant: 26:16 I also will do this unto you; I will even appoint over you terror, consumption, and the burning ague, that shall consume the eyes, and cause sorrow of heart: and ye shall sow your seed in vain, for your enemies shall eat it.

Deuteronomy

30:17 But if thine heart turn away, so that thou wilt not hear, but shalt be drawn away, and worship other gods, and serve them; 30:18 I denounce unto you this day, that ye shall surely perish, and that ye shall not prolong your days upon the land, whither thou passest over Jordan to go to possess it.